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IZVJEŠTAJ O RADU HJS 
Osvrt na proteklo desetgodišnje razdoblje i 2016. godinu1 

 
Ispunjeni ciljevi i kontinuirani uspjesi 
 
Krajem 2016. godine Hrvatski judo savez proslavio je svečano svoju 65-tu obljetnicu na kojoj 
su se posebno istaknuli rezultati saveza u posljednjih desetak godina koje obilježava 
kontinuirani napredak rada članica i samog saveza. Najvažnije mjerilo uspješnosti u sportu su 
postignuti sportski uspjesi i ostvarena odličja na velikim međunarodnim natjecanjima, a njih 
je svake godine sve više. 
 
Naši natjecatelji i treneri iz godine u godinu postižu sve značajnije rezultate i to u svim 
uzrastima – u kadetskoj i juniorskoj konkurenciji, konkurenciji mlađih seniora, nešto manje u 
seniorskoj konkurenciji. Tome se mogu pridružiti izuzetni ekipni rezultati naših mladih 
natjecateljica, a i u katama postižemo sve bolje rezultate. Iako smo na Olimpijskim igrama 
imali predstavnike, ne možemo biti zadovoljni sudjelovanjem pa je stoga ispred HJS-a u 
sljedećem razdoblju veliki cilj – osvajanje seniorskih odličja i olimpijske medalje. 
 
Proteklo desetgodišnje razdoblje obilježava uspon juda u svijetu, a rezultati hrvatskog juda 
uklapaju se u taj rast. No, s porastom popularnosti juda i povećavanjem broja i kvalitete 
natjecatelja u svim uzrastima izuzetno je teško kontinuirano rasti, čak i u puno financijski 
izdašnijim i stabilnijim društvima nego što je to naše. Stoga možemo biti izuzetno zadovoljni 
postignutim rezultatima i uspjesima u proteklom razdoblju. Od samo nekoliko medalja s 
kojima smo krenuli u ovo  intenzivno razvojno razdoblje, do prosjeka od 60-70 medalja i 
rekorda od čak 90 medalja s velikih natjecanja u 2016. godini, ponajbolje opisuju rezultatski 
rast hrvatskog juda. 
 
Značajni pomaci u radu saveza postignuti su u kvaliteti organizacije nacionalnih prvenstava 
kao i velikih međunarodnih natjecanja (kadetski kup, Grand Prix, seniorski kup; europska 
prvenstva) i drugih priredbi i manifestacija koje HJS iz godine u godinu uspješno organizira 
promičući vrijednosti i kvalitetu našeg sporta (Judo Festival, znanstvena konferencija, 
proslava 50te obljetnice juda kao olimpijskog sporta, EJU kongres, Japanski majstori u 
Zagrebu). 
 
Naši sportaši (pomalo) postaju 'sportske zvijezde' – Marijana Mišković Hasanbegović, 
Tomislav Marijanović koga nasljeđuje Barbara Matić, Zlatko Kumrić, Brigita Matić, Ivana 
Šutalo, Tihea Topolovec, Lara Kliba, Tena Šikić, Dominik Družeta, Maja Blagojević i mnogi 
drugi mladi natjecatelji vrlo su često u različitim medijima i time uspješno pridonose 
prepoznatljivosti juda u Hrvatskoj, što je i bio jedan od glavnih ciljeva HJS-a u proteklom 
razdoblju. 
 

                                                
1 Izvještaj je dopunjen korištenjem i citiranjem  izvještaja predsjednika komisija HJS-a:  
Slobodana Preradovića, Hrvoja Sertića, Slaviše Bradića, Davora Marinića i Mirjane Bošnjak Kobaš. 
Korištene su i informacije Tajništva i glasnogovornika HJS-a. 
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Današnju poziciju izuzetno aktivnog i dobro 'uređenog' saveza ne bismo postigli bez timskog 
rada svih djelatnika saveza, kao i volontera, te naših tijela i članica. Danas naš savez može biti 
primjer saveza koji je s relativno malom financijskom osnovom i u relativno kratkom 
razdoblju postigao značajan uspjeh.  
 
Ostvareni vrhunski sportski rezultati 
 
Kao što je uvodno navedeno u 2016. godini ostvareni su izvrsni rezultati u svim uzrastima, i 
što je najvažnije i nadalje je očuvan kontinuitet u ostvarivanju vrhunskih rezultata. Da se 
podsjetimo, u 2013. godini osvojena je 61 medalja, u 2014. godini, osvojena je 51 medalja, 
dok s u 2015. godini osvojene su 74 medalje, a u 2016. godini naši sportaši su osvojili čak 90 
medalja. Nakon nastupa naših olimpijaca u Londonu, u 2016. godini svakako je najvažnije 
istaknuti Barbaru Matić koja se uspjela plasirati i nastupala na OI u Riju kao i Luciju Brešković 
koja je nastupila na Paraolimpijskim igrama u Riju.  
 
KADETSKI REZULTATI: U 2015. godini kadeti su donijeli 21 medalju, u 2016. osvojeno je 26 
medalja, a osvojile su ih, uz natjecateljice i 4 natjecatelja.  Iako nismo uspjeli doći do finala,  
na Europskom prvenstvu osvojene su dvije brončane medalje (H. Vuković i L. Kliba).  
 
JUNIORSKI REZULTATI: Svjetska prvakinja Brigita Matić ne Europskom prvenstvu bila je 
srebrna, a Tihea Topolovec je osvojila brončano odličje kao i juniorke – ekipno. Juniori su 
ukupno osvojili 16 medalja (iz 7 klubova) što je također dvije više nego u 2015. godini. D. 
Družeta i M. Kumrić jedini su muški natjecatelji s osvojenim odličjima.   
 
REZULTATI MLAĐIH SENIORA: Iako je teško bilo ponoviti rezultat mlađih seniora iz 2015. 
godine kada je osvojeno čak 6 medalja, vrlo dobar uspjeh postignut je i na Europskom 
prvenstvu u 2016. godini -  I. Šutalo postala je europska prvakinja, a T. Topolovec osvojila je 
broncu.  
 
SENIORSKI REZULTATI: Svakako je važan plasman i nastup Barbare Matić na OI u Riju, kao i 
mogući plasman M. Mišković Hasanbegović i Z. Kumrića koji zbog administrativne greške HJS-
a i stručnih djelatnika HJS-a nisu nastupili na zadnjem natjecanju na kojem bi bili u 
mogućnosti steći uvjete za plasman. Juniori i mlađi seniori su zajedno sa seniorima na 
seniorskim natjecanjima osvojili ukupno 31 medalju, što je 4 više u odnosu na 2015. godinu.. 
Medalje s Grand Prix i Grand Slam natjecanja osvajali su Marijana Mišković Hasanbegović, 
Barbara i Brigita Matić, Tena Šikić i Ivana Šutalo čime se povećao broj natjecatelja koji 
osvajaju medalje na velikim seniorskim natjecanjima. Kata natjecatelji koji su nastupili na 
većem broju turnira osvojili su 5 medalja. 
 
POSEBNI REZULTATI: Proteklu godinu obilježio je plasman i nastup Lucije Brešković na 
Paraolimpijskim igrama u Riju. U 2016. postignuto je nekoliko vrijednih rezultata u posebnim 
kategorijama. Na EUSA u Rijeci osvojene su 4 medalje, a na Europskom veteranskom 
prvenstvu, 2 medalje.  
 
Nekoliko je izuzetno povoljnih tendencija vezano uz ostvarivanje prestižnih sportskih 
rezultata: 
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 Nastavljaju se izuzetni rezultati u mlađim uzrastima, kadetima i juniorima, 
 Nastavljaju se značajni seniorski rezultati, iako još nismo u mogućnosti osvajati prva 

mjesta na velikim natjecanjima – Grand Slam, europska i svjetska seniorska 
prvenstva, OI 

 Nastavljaju se odlični rezultati u ekipnim natjecanjima ženske reprezentacije, 
 Jačaju rezultati u muškoj konkurenciji, pretežno u mlađim uzrastima (kadeti i juniori) 
 Pridružuju se rezultati u kata natjecanjima kao i posebnim kategorijama sportaša 
 Kvalitetne rezultate naših mladih natjecatelja i ekipa tijekom godina pa i u 2016. 

godini nagrađene su od strane HOO-a nagradama Dražen Petrović. 
 
Navedeni rezultati postignuti su zahvaljujući izuzetnom radu i trudu klubskih trenera, trenera 
HJS i izbornika HJS. Reorganizacija Stručno-trenerske komisije pokazala je dobre rezultate i 
očekuje se da će biti u mogućnosti nositi se sa sve zahtjevnijim ciljevima, koji se vezano uz 
vrhunske rezultate, stavljaju pred HJS u sljedećem razdoblju. 
 
Kao što je zaključeno i 2015. godinu, a vrijedi i za 2016. godinu i danas, jest da nam u riznici 
medalja nedostaju jedino medalje sa seniorskih prvenstava i Olimpijskih igara. To je zaista 
velika odgovornost svih nas, ali i izuzetan poticaj za nastavak rada koji će morati biti u 
mnogim segmentima još kvalitetniji nego je to danas.  
 
Edukacija i znanstveni rad 
 
Za postizanje vrhunskih sportskih rezultata natjecatelja u velikoj mjeri su zaslužni treneri i 
njihovo znanje. Stoga je stalna edukacija trenera jedan od stalnih ciljeva HJS-a. koji je 
potrebno ostvariti i zbog zahtjeva Zakona o sportu. Kako smo konstatirali i prethodnih 
godina, taj se cilj počeo znatno brže ostvarivati suradnjom HJS-a i HOA-e, uz stalnu suradnju s 
Kineziološkim fakultetom iz Zagreba. Zbog nedovoljnih i financijskih i kadrovskih resursa 
programi osposobljavanja trenera su zaustavljeni dvije godine da bi se nastavili u 2016. 
godini. 
 
Uz redovito obrazovanje trenera na KIF-u, Studijski centar za izobrazbu trenera ima smjer za 
judo trenere na svim godinama studija, ali osim toga također se nudi i osposobljavanje 
trenera prema programima odobrenim od Ministarstva znanosti i obrazovanja koji 
korespondiraju modulima HOA-e. Sve zajedno, našim trenerima i potencijalnim trenerima 
otvoreno je uvijek nekoliko opcija za stjecanje kvalifikacija koje zahtijeva Zakon o sportu. 
 
Podizanje kvalitete rada postojećih trenera postiže se i stalnim obrazovanjem i proširivanjem 
znanja, a to je i cilj redovitih godišnjih trenerskih seminara u organizaciji Kineziološkog 
fakulteta i predsjednika STK, prof.dr.sc. H. Sertića koji je u rujnu 2016. godine kao i svih 
prethodnih godina uspješno održao 18. trenerski licencni seminar i seminar za Kyu i DAN 
ispitivače pod nazivom „Analiza grupa judo tehnika“. U okviru programa predstavljeno je više 
vrlo zanimljivih i korisnih tema.  Seminar je okupio, kao i prethodne godine 130 trenera. 
Ovakvi seminari dio su cjeloživotnog obrazovanja trenera i jedino mjesto gdje treneri mogu 
razmijeniti svoja znanja i iskustva i stoga je važno da se ovakvi, specijalistički seminari 
održavaju i izvan licencnih seminara, upravo kako bi se potaknuli treneri na uvođenje 
noviteta i praćenje trendova u svjetskom judu.  
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Broj i kvaliteta svih kata aktivnosti pod vodstvom S. Bradića raste, pa se Komisija tijekom 
2016. godine bavila natjecanjima i seminarima, sudačkim kata seminarom, seminarom za 
licencirane ispitivače i ostalim aktivnostima. Zadržan velik interes za polaganje za DAN 
pojaseve pa su 83 kandidata položila majstorski ispit (59 za I. DAN). Sukladno planu i 
kalendaru HJS-a održana su 4 polaganja za DAN pojaseve sa S.Bradićem kao predsjednikom 
ispitnih komisija (Rijeka, Primorski dolac, Samobor i Tuheljske toplice).  I nadalje se nastavlja 
pozitivna tendencija da se određeni broj natjecatelja počinje intenzivnije baviti vježbanjem 
kata pa je i veći broj sudjelovao na kata natjecanjima, a održani su i kata seminari s ciljem 
razvoja kvalitete kata natjecatelja, trenera i kandidata za polaganje majstorskih pojaseva. 
Treći međunarodni kata seminar održan je u Rijeci, u svibnju 2016. godine, a vodili su ga Piero 
Comino iz Italije, Igor Albreght iz Slovenije i Slaviša Bradić. Kod kata aktivnosti svakako treba 
spomenuti i turnir Italija – Hrvatska na poziv Italije – jedne od najjačih kata nacija u svijetu.  
 
U 2016. godini ukupno je 56 sudaca i pripravnika imalo sudačku licencu, a 24 suca su sudila 
na službenim natjecanjima što je nešto manji broj u odnosu na prethodne godine. Stoga je 
stalna edukacija sudaca jedan od stalnih ciljeva HJS-a (osigurana je od strane HJS-a nova 
oprema za praćenje judo borbi na državnim prvenstvima) . Sudački seminar je u organizaciji 
Rukovoditelja suđenja, D. Marinića, održan u Tuheljskim Toplicama u prosincu 2016. godine. 
Sudačku licencu za 2017. godinu stekla su 62 suca. Na seminaru je sudjelovalo 18 
kandidatkinja što je visok postotak žena, a valja istaknuti da su, od 6 aktivnih IJF sudaca, tri -  
žene. Važno je napomenuti da je u 2016. godini uveden novi sustav delegiranja sudaca i pri 
tome su suci podijeljeni u tri grupe – grupa A sudaca su oni najbolje ocijenjeni u prethodnoj 
godini i sude sva državna prvenstva. Na prijedlog STK, UO HJS-a donio je odluku da na svim 
pojedinačnim državnim prvenstvima pored Rukovoditelja suđenja kao kontrolor sudjelovati i 
jedan od članova STK. 
 
HJS potiče i znanstveni rad koji najčešće provode kolege s Kineziološkog fakulteta u Zagrebu 
odnosno STK. U 2016. je u suradnji s KIF-om I EJU održana je druga znanstveno-stručna 
konferencija o judu pod nazivom “Primjenjiva istraživanja u judu” s temeljnim ciljem 
povezivanja znanosti i prakse u judu kao i stvaranja međunarodne mreže istraživača.  Izdan je 
Zbornik radova, izloženo je 20 rada te su bili prisutni znanstvenici i stručnjaci iz juda iz 12 
europskih zemalja dok je 40 radova predstavljeno u okviru tri sekcije. Kako je konferencija 
održana u sklopu Judo festival u Poreču, iskorištena je prilika kako bi se znanstvena i stručna 
istraživanja što više približila trenerima i sportašima.  
 
Moguće je izvesti sljedeće zaključke: 

 Edukacija trenera I sudaca je kontinuiran važan zadatak HJS-a na kome se 
kontinuirano radi 

 Redovito se održavaju trenerski licencni I sudački seminari – broj trenera I sudaca 
raste, sa znatnim udjelom žena kad je riječ o sucima 

 Intenziviraju se sve kata aktivnosti – od one natjecateljske do edukacijske 
 Kroz organizaciju konferencija potiče se znanstveni rad u judu I osobito povezivanje 

znanosti i struke. 
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Sportska baza: klubovi i natjecatelji 
 
U 2016. godini na svih šest pojedinačnih prvenstava RH ukupno je nastupilo je 1.114 
natjecatelja, što je nešto manji broj natjecatelja u odnosu na prethodnu godinu, ali istodobno 
i veći broj klubova. Dok je u 2015. godini na na prvenstvima prosječno sudjelovalo 35 
klubova, u 2016. godini taj se broj povećao na 37 klubova,  što je slično kao i u 2014. godini.  S 
ovime je povezan problem povećavanja naše baze sportaša. Već godinama S. Preradović kao 
Rukovoditelj natjecanja u svojim godišnjim izvješćima naglašava veliki broj gradova/sredina u 
Hrvatskoj u kojima nema niti jednog judo kluba (npr. gradovi Koprivnica, Slavonski Brod, Knin, 
Sisak, Gospić). U zadnjih nekoliko godina do povećanja broja klubova došlo je u većim 
gradovima (Split, Zagreb, Velika Gorica, Rijeka). Rasprostranjenost juda u Hrvatskoj svakako 
je jedan od važnih ograničavajućih faktora razvoja. 
 
Statistika natjecatelja pokazuje udio od oko 30tak posto sportašica od 2011. godine do danas 
s malim oscilacijama, što govori o stagnaciji odnosno nemogućnosti da se povećava udio 
ženske populacije bez obzira na postignute rezultate naših sportašica i njihovoj medijskoj 
zastupljenosti. Kako je već  naglašeno, većina naših sportskih rezultata postignuta je u 
ženskoj konkurenciji. No, usprkos tako dobrih rezultata, naša statistika pokazuje da s jedne 
strane, broj djevojaka uključenih u judu opada (ne prelazi jednu trećinu u populaciji), a s 
druge strane, broj djevojaka se s povećanjem dobi smanjuje više od smanjenja muške 
populacije. Njihov udio u sportskoj administraciji ili upravljanju izuzetno je nizak i samo je u 
slučaju sudaca situacija bolja. To se nije promijenilo u posljednjih nekoliko godina. S obzirom 
da je Ž. Maranić bila predstavnica HJS-a i kao trenerica sudjelovala u EU sponzoriranom 
projektu, preko HOO-a, nadamo se da će se pojaviti mogućnost da kroz određeni budžet i 
sam HOO potakne nacionalne saveze koji aktivno djeluju u svojim sredinama na promociju 
juda među ženskom populacijom. Ovdje je i savezu i svim članicama otvorena opcija 
sudjelovanja odnosno apliciranja na ERASMUS+ i drugim EU podržanim fondovima. Na našoj, 
nacionalnoj razini na ovome području nismo napravili dovoljno. 
 
U 2016. godini ukupno je 31 natjecatelj koristio razvojne programe HOO-a (3 sportaša u 
Olimpijskom programu, 10 judoka u Programu potpore kvalitetnim sportašima (PIII), 14 
judoka u Individualnom programu posebne skrbi o mladima (PII) i 4 judoke u Programu 
potpore sportašima mlađih dobnih skupina – (PI) dok su 3 trenera bila u programu 
sufinanciranja HOO-a (2 trenera u kategoriji kvalitetnih trenera i 1 u kategoriji trenera mlađih 
dobnih skupina).  
 
I nadalje je validan zaključak o relativno maloj bazi judaša u Hrvatskoj koja zasad ne 
predstavlja problem u smislu ostvarivanja dobrih rezultata, ali riječ je o svojevrsnom 
dugoročnom problemu na čijem ublažavanju treba kontinuirano i sustavno raditi, a dosada 
nije započeto. Zbog još uvijek velikog broja gradova i čitavih regija u kojima ne djeluje niti 
jedan judo klub potrebna je suradnja lokalne sportske zajednice, gradskih i/ili općinskih 
poglavarstava i Hrvatskog judo saveza. Dakle, i nadalje HJS neće moći samostalno djelovati na 
ovome području iako svakako može djelovati na veće uključivanje županijskih judo saveza u 
rješavanje ove problematike. Bez zajedničkog rada, na ovom području neće biti većih 
pomaka. 
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Zaključci: 
 Nema značajnijih pomaka u broju natjecatelja – broj klubova koji sudjeluje u 

državnim prvenstvima nešto raste, no broj natjecatelja malo opada, 
 Broj natjecatelja u razvojnim programima raste što zajedno s postignutim rezultatima 

govori o većoj natjecateljskoj kvaliteti, osobito u mlađim uzrastima, 
 Udio ženske populacije stagnira i nedovoljne su promotivne aktivnosti privlačenja 

ženske populacije u judo – nedostaju izvori financiranja za uspostavu razvojnog 
projekta na ovu temu, 

 Dugoročan ograničavajući faktor rasta hrvatskog juda je relativno mali broj klubova i 
natjecatelja. 

 
Kontinuitet u organizaciji velikih natjecanja 
 
Osim izuzetnih rezultata, 2016. godinu, kao i prethodne, svakako su obilježile i priredbe 
međunarodne važnosti. Potrebno je uvijek istaknuti da su međunarodna događanja važna s 
jedne strane jer omogućuju sportašima važno natjecanje i stjecanje iskustva u zemlji, a s 
druge strane, znatno pridonose jačanju popularnosti juda i privlačenju sponzora koji se 
putem medija dodatno promoviraju. 
 
U 2016. godini bila su organizirana sljedeća natjecanja: 
 

 Europski kadetski kup u Zagrebu: Naš tradicionalni EJU Europski kadetski kup u 
Zagrebu bio je rekordan u 2014. godini i okupio je čak 790 natjecatelja; u 2015. godini 
okupio je 546 natjecatelja iz 27 zemalja, a u 2016. godini, 607 natjecatelja iz 31 
zemlje. Ono što je važno istaknuti jest da je naš kadetski kup već nekoliko godina od 
strane EJU-a evaluiran među tri najbolja kadetska kupa u Europi.   

 
 Grand Prix u Zagrebu: Najveći međunarodni događaj za nas svjetskog seniorskog 

natjecanja u programu World Tour-a IJF-a  koje je održano po četvrti puta u 
Hrvatskoj, u rujnu u Zagrebu. Broj natjecatelja je nakon O.I. u Riju manji pa je 
sudjelovalo 229 sportaša. Kvaliteta organizacije i mogućnost medijskog 
prisustvovanja (prijenos u 109 zemalja u HD tehnici) privlačna je sponzorima pa 
očekujemo isto ili veće zanimanje za nastavak organizacije GP u 2017. godini. 
Poseban gost GP-a bila je zlatna olimpijka, M. Kelmendi, a organizirano je i druženje s 
djecom na tatamiju uz naše reprezentativce. 
 

 Europski seniorski kup u Dubrovniku: 2016. godine kup je održan po drugi put. 
Nakon prvog kupa na kojem je sudjelovalo 132 natjecatelja iz 14 zemalja, u 2016. 
godini broj natjecatelja je povećan na 209 iz 23 zemlje. Uz odličnu organizaciju te 
privlačnost i popularnost Dubrovnika kao turističke destinacije, ovo seniorsko 
natjecanje će vjerujem u sljedećim godinama i napredovati kad je riječ o broju 
natjecatelja. 
 

 Judo Festival u Poreču: nakon organizacije Judo and Family manifestacije (Poreč i 
Rovinj), EJU nam je prepustio organizaciju Judo Festivala kao manifestacije u kojoj se 
kroz desetak dana u Poreču održalo više natjecanja/priredbi i okupilo 1500 judaša iz 
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40 zemalja (OTC kamp i kampovi za U!% i veterane, veteransko prvenstvo Europe, 
Judo i obitelj aktivnosti, znanstvena konferencija).  
 

Svim navedenim natjecanjima i događanjima, uz svoje sportske rezultate, Hrvatska postaje 
važna 'judo destinacija', a time privlačna i medijima i potencijalnim sponzorima, pa u 
budućnosti taj potencijal treba samo još više iskoristiti. 
 
Uz međunarodna događanja organizacija nacionalnih prvenstava je važno područje 
djelovanja HJS-a, a za koje je sva manje zainteresiranih sredina pa je redoviti tehnički 
organizator – Zagrebački judo savez. U zadnjih nekoliko godina pokušavaju se spojiti po dvije 
uzrasne skupine za natjecanje u jednom danu. Prema mišljenju Rukovoditelja natjecanja HJS 
to ima svojih prednosti osobito kad je riječ o financijama za tehničkog organizatora, ali je 
malo sredina koje mogu osigurati 3-5 borilišta koliko je potrebno za provedbu, takvog 
'duplog' prvenstva.   Takva organizacija natjecanja u Zagrebu podjednako financijski 
opterećuje klubove, ali se gubi promocijski dio prezentacije juda u drugim sredinama. Kao što 
je istaknuto i u prethodnim izvješćima, već više godina se natjecatelji prijavljuju i elektronski 
žrijeb je prisutan na svim prvenstvima kao i CARE sustav za snimanje svake borbe kao pomoć 
u radu sudaca.  
 
Još uvijek vrlo mali broj klubova sudjeluje u ekipnim natjecanjima. Broj klubova koji sudjeluju 
u nekoj od liga ne povećava se, ali je ipak važan jer osigurava financiranje na lokalnoj razini 
klubovima koji sudjeluju o liga natjecanjima. 
 
Zaključci: 

 Kontinuirani je rad i napor HJS-a usmjeren na organizaciju velikih međunarodnih 
natjecanja i priredbi – osobit doprinos organizacije natjecanja i postizanja odličnih 
rezultata privukao je sponzore i osigurao znatno veću prepoznatljivost juda među 
olimpijskim sportovima 

 Posebne manifestacije kao što je Judo Festival u Poreču izuzetno povoljno promiču 
sve vrijednosti našeg sporta i medijski su privlačne 

 Organizacija nacionalnih prvenstava vrlo je kvalitetna. 
 
 Posebni projekti i mediji 
 
Jedan od važnih srednjoročnih ciljeva i područja djelovanja HJS-a odnosi se na posebne 
projekte kojima se realiziraju ciljevi vezani uz omasovljenje i popularizaciju našeg sporta. 
 
Projekt Hrvatskog judo saveza, “Judo u školama“ koji je započeo prije nekoliko godina nakon 
više lokalnih inicijativa prerastao je 2013. godine u nacionalni projekt. Da podsjetimo na 
kontinuitet projekta. Iako je izostala očekivana potpora od strane Ministarstva znanosti, 
obrazovanja i sporta, Komisija za školski sport nastavila je promocijske aktivnosti na projektu 
i u 2015. godini održano je nekoliko prezentacija u školama na području cijele Hrvatske 
uključujući i područja na kojima ne djeluju judo klubovi. S. Bradić je na Anglia Ruskin 
University napisao magisterij s temom “Judo at schools – comparison between Japanese 
model of judo implementation in educational system and Croatian Model”. Zbog svega 
navedenoga izuzetno nas je razveselila nagrada Međunarodnog olimpijskog odbora za 
Inovativnost u sportu u 2015. godini. U 2016. godini, zbog povlačenja A. Šepić, novom 
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predsjednicom imenovana je Mirjana Bošnjak Kobaš koja je krajem 2016. godine dala 
prijedlog niza aktivnosti koje bi pokrenula u 2017. godini i kojima bi se ponovno intenzivirao 
rad na ovome važnom projektu, a s temeljnim ciljem sustavnog povećavanja broja djece 
uključene u treniranje juda. 
 
Kao što je u uvodu ovog izvješća navedeno, jedan od najvećih iskoraka našeg juda, dogodio se 
u medijskoj prezentaciji i popraćenosti našeg sporta koja je značajno narasla. 
Glasnogovornik saveza, Bruno Blumenschein izuzeto je kvalitetno svojim napisima i 
promptnim izvještavanjem djelovao na medije. Judo je bio prisutan u programima 4 
nacionalne TV kuće (HTV, RTL, Sportska TV i Nova TV), postali smo standardni dio Sportskih 
novosti (u obliku najava natjecanja, rezultata, intervjua natjecatelja i trenera, zanimljivih 
priča), a u nacionalnim print i radio medijima bili smo prisutni kroz najave velikih natjecanja, 
rezultate kao i javljanja 'uživo'. Osim sportskog segmenta proširili smo pojavnost u medijima i 
rubrikama koje nisu striktno sportske (poslovni mediji, lifestyle mediji, prilozi o edukaciji, 
turistički časopisi poput CroatiaAirlines časopisa). Važno je naglasiti da u prosjeku na razini 
godine imamo dvije jače objave mjesečno (intervju, šira priča, pokrivanje većeg događanja) te 
jednu objavu u nesportskim medijima. U prosjeku na razini godine imamo jednom tjedno 
objavu na razini vijesti/izvještaja u Top 10 mediju. 
 
Web stranica s cjelovitim rezultatima koji se unose odmah po završetku natjecanja zajedno s 
najatraktivnijim fotografijama djeluje izrazito promotivno i pokazuje profesionalnost cijelog 
našeg tima. Kontinuirano smo aktivni na Facebooku (ukupno 9203 fana što je više od brojnijih 
saveza u borilačkim sportovima), Broj Instagram fanova CROjuda – 1702, a prosječan broj 
pregleda CROjudo sadržaja je 39 tisuća uz ukupno 154 tisuće 'likova'.  
 
Proslava 65-te obljetnice juda krajem 2016. godine svakako je bio jedan od važnih projekata 
saveza. Cilj je bio da sve nas u hrvatskom judu podsjetimo i istaknemo naše dosege, osobito 
one postignute u posljednjih desetak godina, kao da i sve vrijednosti djelovanja u judu 
prenesemo i svim prijateljima našeg sporta i onima koji nam mogu pomoći da u budućnosti 
radimo bolje. Iskorišten je trenutak za nagrađivanje naših olimpijaca (London i Rio) i trenera 
naših olimpijaca – D. Tavre. Počasnim predsjednikom proglašen je Tomislav Čuljak počasnim 
predsjednikom HJS-a zbog iznimnih zasluga u unapređivanju cjelokupne djelatnosti Hrvatskog 
judo saveza te zbog doprinosa trajnim vrijednostima u razvitku judo sporta u Republici 
Hrvatskoj, S. Čorak od strane International Olympic Committee-a dobila je posebnu nagradu 
(„Women and Sport“) koju joj je uručio i gost naše proslave, predsjednik IJF-a, Marius Vizer. 
 
Svi glavni sportski rezultati i aktivnosti saveza svake su godine zabilježene u Judo magazinu, 
našem glasilu kojim također nastojimo djelovati promotivno i pokazati potencijalnim 
sponzorima sve naše aktivnost kao i istaknuti društvenu vrijednost našeg sporta. 
 
Zaključci: 
 

 Svi naši rezultati, natjecanja i druge manifestacije u velikoj mjeri su utjecali na našu 
sve veću prepoznatljivost, 

 Kontinuirano izdavanje Judo magazina informativno je i promotivno, 
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 S obzirom na veliki broj sportova u Hrvatskoj, medijska prisutnost nam je izuzetno 
važan segment djelovanja i u ovome trenutku je u usponu, osobito prisutnost na 
društvenim mrežama. 

 
 
Sponzorstva i financije 
 
Financijska sigurnost i stabilnost izuzetno je važna za djelovanje svakog nacionalnog 
sportskog saveza, pa tako i našeg. Uz vlastite prihode, izuzetno su nam važni prihodi koje po 
različitim kategorijama ostvarujemo od Hrvatskog olimpijskog odbora, kao i prihodi sponzora 
koji nam omogućuju rast i razvoj. 
 
Nakon više godina problema s privlačenjem sponzora naše aktivnosti su, uz pomoć članova 
UO HJS-a, ipak osigurale značajna sredstva (2.020.000,00 kn). Tako smo nakon relativno 
uspješne 2015. godine i u 2016. godini privukli nekoliko sponzora (OTP Banka, AutoWill - 
Opel, Janaf, Wiener osiguranje, Admiral, B Trvavel), a HEP je postao naš prvi "Zlatni 
sponzor".  
S obzirom da je većina sponzorskih sredstava usmjerena na organizaciju velikih natjecanja u 
sljedećem razdoblju morali bismo se izboriti za sponzore saveza kako bismo veća sredstva 
mogli ulagati u razvojne aktivnosti. Od HOO-a tijekom 2016. godine, u kojoj je financiranje 
bilo neredovito i stvaralo probleme nelikvidnosti u određenim trenucima, HJS je uprihodovao 
ukupno 2.535.613,32 uključujući plaće zaposlenika, razvojne programe i plaće trenera. 
 
S obzirom na dugotrajnu kriznu gospodarsku situaciju u zemlji i usporedbom s drugim 
sportovima koji ostvaruju od sponzora vrlo malo ili ništa, možemo biti u velikoj mjeri 
zadovoljni s ukupno ostvarenim financijama koje su u 2016. godini povećane u odnosu na 
prethodnu godinu  (posebno Financijsko izvješće). Takva su sredstva još uvijek nedovoljna 
osobito imajući na umu veći broj seniorskih natjecatelja koji će ostvarivati izuzetne sportske 
rezultate i koje će savez 'morati' pratiti na odgovarajući način. 
 
Zaključci: 

 Budžet HJS-a svake se godine povećava i u posljednjih desetak godina višestruko je 
povećan kako bi se većina planiranih akcija mogla realizirati, 

 Sponzorska sredstva također su višestruko povećana, ali još uvijek nedovoljna za 
razvoj određenih projekata (npr. rasprostranjenost juda u zemlji, regionalni judo 
centri). 

 
Upravljanje i ostvarene suradnje 
 
Upravni odbor je tijekom 2015. godine održao 4 sjednice i više usmenih konzultacija pretežno 
prema dogovorenim područjima rada svakog člana U.O.  S obzirom na velik broj zadataka 
Tajništvo je dobro funkcioniralo, a informiranost članova UO je osigurao H. Lindi. S obzirom 
da je broj sastanaka Upravnog odbora smanjen u odnosu na prethodne godine, aktivnost i 
opterećenje pojedinih članova UO je znatna, pa je u sljedećem razdoblju potrebno postići 
ujednačavanje obveza i zadataka članova UO HJS-a. 
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U 2016. godini došlo je do neželjene greške u radu saveza vezano uz prijavljivanje naših 
natjecatelja na IJF natjecanje kojim bi možda osigurali nastup na O.I. u Riju. HJS se javno 
ispričao i od tada poduzimamo mjere kontrole pravovremene prijave natjecatelja. Zbog 
velikog obima poslova svakako je potrebno pojačati rad u administraciji saveza. 
 
Suradnja s medijima i stručnim službama HOO-a izrazito je intenzivirana u cilju ostvarivanja 
postavljenih ciljeva saveza (prisutnost na Vijeću HOO-a, skupštinama i sastancima pojedinih 
komisija radi poboljšanja uvjeta za judo kao i naše sportaše). Intenzivna suradnja se i u 2016. 
godini nastavila s našim krovnim organizacijama – EJU i IJF-om, jednim dijelom kroz aktivnosti 
naših djelatnika (H. Lindi reizabran za Sportskog direktora Europske judo unije u prosincu 
2016.), a drugim dijelom kroz organizaciju međunarodnih natjecanja i drugih manifestacija i 
djelovanjem u komisijama ove dvije organizacije. To nam omogućuje kontinuirano vrlo dobru 
informiranost o različitim aspektima našeg sporta i omogućuje nam da se osjećamo dijelom 
'velike judo obitelji'. 
 
Za cjelokupan, uspješan rad HJS je nagrađen posebnom nagradom HOO-a za "Matija 
Ljubek" za 2016. godinu. Uvijek se može i više i bolje, ali svi koji se bavimo administrativnim 
radom u judu i profesionalno i volonterski dajemo svoj doprinos razvoju našeg sporta.  
 
Zaključci: 

 Kontinuitet u postizanju kvalitetne suradnje sa svim krovnim organizacijama – HOO-
om, te EJU i IJF-om stalan je poticaj za poboljšanje pojedinih aspekata našeg rada, 

 Broj i raznovrsnost poslova saveza sve je veća pa je efikasna organizacija rada 
Tajništva izuzetno važna. 

 
ZAKLJUČAK 
 
Proteklo, desetgodišnje razdoblje koje je iza nas govori o kontinuiranom rastu i razvoju 
hrvatskog juda. Hrvatski judo savez je po svim mjerilima uspješnosti koji se mogu 
primijeniti na rad nekog sportskog saveza – vrlo uspješan savez, osobito kad se uzmu u 
obzir relativno nepovoljni uvjeti u okruženju. 
 
Svakako su nam najvažniji ostvareni sportski uspjesi i oni su nam uvijek u fokusu 
djelovanja. Uz sportske rezultate, uspjeli smo u postizanju veće medijske prezentacije juda i 
njegovoj većoj prepoznatljivosti. Judo je danas u Hrvatskoj sport o kome se govori s 
uvažavanjem i svi naši napori i u budućnosti moraju biti okrenuti ka postizanju još veće 
društvene potvrde. 
 
Zahvaljujem svima koji su nam u tome pomogli. 
 
 

Dr.sc. Sanda Čorak 
Predsjednica HJS, v.r.     

 


